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Abstract (en)
[origin: US4540350A] A stricture pump (30) comprising a casing (31) containing a delivery hose (32), a rotor (33) and a band-like dividing member
(34) which is substantially stable in respect of length, and which is fastened to a fastening part (53, 55, 57) outside the outermost periphery of the
rotor, in such a manner as to be fixed to the casing, and in addition is disposed around the rotor. Together with the casing walls, the dividing member
closes off sealingly a suction chamber (38.1). On the rotation of the rotor, this closed-off suction chamber is increased in size, whereby a negative
pressure is produced in it. Fluid is thereby forced from a suction branch (45) into that portion of the hose which lies within the suction chamber. On
the further rotation of the rotor, the fluid drawn in is pressed out of the hose by rollers (52) on the rotor, these rollers pressing by way of the dividing
member (34) against the hose disposed between the dividing member and the peripheral wall (37) of the casing. The hose has substantially no
restoring power of its own, and therefore draws in fluid not through its own restoring power but through the negative pressure in the suction chamber.
A stricture pump of this kind can be operated at a very high speed of rotation, so that high output can be achieved.

Abstract (de)
Eine Schlauchpumpe (30) weist ein Gehäuse (31) auf, in dem sich ein Förderschlauch (32), ein Läufer (33) und ein bandförmiges, im wesentlichen
längenstabiles Trennteil (34) befinden, das gehäusefest an einem Befestigungsteil (53, 55, 57) außerhalb dem äußersten Läuferumfang befestigt
ist und im übrigen um den Läufer gelegt ist. Das Trennteil schließt zusammen mit den Gehäusewänden einen Saugraum (38.1) unterdruckdicht
ab. Beim Drehen des Läufers vergrößert sich dieser abgeschlossene Saugraum, wodurch in ihm ein Unterdruck entsteht. Dadurch wird von einem
Saugstutzen (45) Fluid in den Abschnitt des Schlauches gedrückt, der innerhalb dem Saugraum liegt. Beim Weiterdrehen des Läufers wird das
angesaugte Fluid durch Laufrollen (52) des Läufers, die über das Trennteil (34) auf den zwischen Trennteil und Gehäuseumfangswand (37)
verlegten Schlauch drücken, aus diesem herausgepreßt. Der Schlauch weist im wesentlichen kein eigenes Rückstellvermögen auf, saugt Fluid
also nicht über eigene Rückstellkraft, sondern über den Unterdruck im Saugraum an. Eine derartige Schlauchpumpe kann mit sehr hoher Drehzahl
betrieben werden, wodurch eine hohe Fördermenge erreichbar ist.
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